

科技法律研究所碩士班

112 學年度

最低修業年限	一年
應修學分數	科技組：36 學分(另加先修基礎法學 42 學分) 法律組：36 學分(如有其他國內、外法學碩士者，經所務會議審核同意後，法律組畢業學分最低得為 24 學分)
應修(應選)課程及符合畢業資格之修課相關規定(如無，則免填)	<p>一、先修課程：基礎法學(42 學分)(法律組免修基礎法學) 民法總則、民法債編總論、民法債編各論、民法物權、刑法總則、刑法分則、憲法、行政法、民事訴訟法(一)(二)、刑事訴訟法(一)(二)(全部修習本國法者，必須另修習美國法類課程至少二門，且其學分不得計入特殊規定選修之美國法類課程部分)(部分課程以美國法類課程取代者，其不足先修課程所需之總學分數時，仍須以基礎法學課程補足。)</p> <p>二、必修及特殊規定選修課程：</p> <p>(一)共同必修： 碩士論文研究(1 學分)：計入畢業學分</p> <p>(二)特殊規定選修：</p> <p>1.專業學群課程(本所開設之專業學群中，至少須修畢其中兩個學群之必選課程)。</p> <p>(1)智慧財產權與知識創業學群(必選二門)：</p> <p style="margin-left: 20px;">a.美國智慧財產權案例研析 b.生醫智慧財產權法 c.商標法專題 d.著作權法專題 e.專利法與實務專題</p> <p>(2)企業法律與財經刑法學群(必選二門)：</p> <p style="margin-left: 20px;">a.企業財經法律 b.白領犯罪與財經刑法 c.證券交易法專題</p> <p>(3)社會正義、性別平權與勞動權益學群(必選二門)：</p> <p style="margin-left: 20px;">a.性別與法律 b.勞動法理論與實務 c.銀髮族法 d.台灣法律與歷史思維</p> <p>(4)生物科技與醫療法學群(必選二門)：</p> <p style="margin-left: 20px;">a.醫療法律與政策 b.食品法律 c.生醫科技法律 d.公共衛生法</p> <p>(5)跨國法律與國際談判學群(必選二門)：</p> <p style="margin-left: 20px;">a.國際經濟法總論 b.跨國商務交易與爭端解決 c.國際環境法專題 d.國際商業交易法</p> <p>(6)資訊通訊與競爭法學群(必選二門)：</p> <p style="margin-left: 20px;">a.資訊隱私權法 b.全球網路治理 c.人工智慧與法律 d.美國反托拉斯法 e.公平交易法</p>

	<p>f. 區塊鏈與法律</p> <p>2. 美國法類(必選一門) 美國法導論、美國憲法、美國契約法、美國侵權法、美國財產法、美國民事訴訟法、美國刑法、美國刑事訴訟法、證據法、美國公司法、美國上市公司法、美國證券法、美國行政法、美國銀行法、美國反托拉斯法、美國藥事法、美國產品責任法、法學英文寫作、運用 AI 的法律寫作：技巧、策略與工具、美國專利法、美國法庭實務演練</p> <p>3. 新興科技與產業類 (法律組必選一門) 資通訊科技概論、生物醫學概論、永續科學、技術、創新概論</p> <p>4. 進階法學類(必選一門) (1) 法律與社會：法律社會學專題、社會科學研究方法、性別與法律、法律倫理與專業責任、當代法學思想、科技治理與社會 (2) 法律與經濟：法律的成本效益分析、法律之經濟分析、法律與管制經濟學</p> <p>5. 法學論文寫作與研究方法(必選;法律組第一年必選，科技組第二年必選)、法學實證研究 (必選) (三) 專題討論、科技法律服務學習(必選；應修 4 學期)</p> <p>三、與新舊修業規章(修課規定)適用有疑義致無法畢業者，提送院所務會議決議。</p>
--	--

科技法律研究所碩士班(輔所)

112 學年度

最低修業年限	一年
應修學分數	20 學分
應修 (應選) 課程及符合畢業資格之修課相關規定 (如無，則免填)	<p>一、基礎法學任選三門共 9 學分。</p> <p>二、專業學群課程(六大學群)核心課程任選二~三門課共 6 學分。</p> <p>三、本所開設之所有課程共 5 學分 (新興科技產業類別課程除外)</p>

Institute of Technology Law: Master Programs

School Year 2023

Min. Required Years for Graduation	One year
Required Credits for Graduation	<p>Technology group: 36 credits (in addition to the required 42 credits from prerequisite courses of Basic Jurisprudence).</p> <p>Law group: 36 Credits (subject to the approval of Department Committee, can be reduced to as low as 24 credits for students with MS degree of Law).</p>
Required Courses and Graduation Criteria	<p>1. Prerequisite courses: Basic Jurisprudence (42 credits) (not required for Law group) General Principles of Civil Laws, Civil Laws: General Provisions for Obligations, Particular Kinds of Obligations of Civil Code, Civil Laws: Property, General Principles of Criminal Code, Criminal Laws: Specific offenses, Constitution Law, Administrative Law, Civil Procedures(I)(II), Criminal Procedures (I)(II) (students taking only domestic laws are required to take at least two alternative courses of U.S. Laws, and the credits are excluded from special optional U.S. courses);</p>

(students who completed courses of U.K./U.S. Laws instead part of the courses above still have to fulfill lacking credits from prerequisite courses of Basic Jurisprudence)

2. Required and special optional courses:
 - 1) Commonly required courses: (1 credit):
 - Master Dissertation (1 credit) (Included in graduation credits)
 - 2) Special optional courses:
 - (1) Professional Areas (Required courses in at least two areas needed for graduation):
 - A. Intellectual Property Rights and Knowledge Venture(2 courses are required):
 - a. **Case Analysis of U.S. Intellectual Property Litigation**
 - b. Biomedical Intellectual Property Law
 - c. Special Topics on Trademark Law
 - d. Special Topics on Copyright Law
 - e. Special Topics on Patent Law and Practice
 - B. Business Laws and White-Collar Crime(2 courses are required):
 - a. Fundamental Business Law
 - b. White Collar Crimes and Corporate Criminal Liability
 - c. Special Topics on Securities Regulations
 - C. Gender Equality, Labor Right& Social Justice (2 courses are required):
 - a. Gender and Law,
 - b. Labor Law: Theory and Practice
 - c. Elder Law
 - d. **Taiwan law and historical thinking**
 - D. Biotech and Health Laws(2 courses are required):
 - a. Medical Law and Policy
 - b. Food Law
 - c. Medical Technology and Law
 - E. Transnational Laws and International Negotiation(2 courses are required):
 - a. International Economic Law
 - b. International Business Transactions and Dispute Settlement Mechanisms
 - c. Seminar on International Environmental Law
 - d. International Business Transactions
 - F. Information and Telecommunication Laws(2 courses are required):
 - a. Information Privacy Law
 - b. **Global Internet Governance**
 - c. Artificial Intelligence and Law
 - d. U.S. Antitrust Law
 - e. Fair Trade Law
 - f. Blockchain and Law
 - (2) (1 course is required) Introduction to U.S. Law、U.S. Constitutional Law、U.S. Contract Law、U.S. Tort Law、U.S. Property Law、U.S. Civil Procedure、U.S. Criminal Law、U.S. Criminal Procedure、U.S. Evidence Law、U.S. Corporate Law、U.S. Publicly Traded Corporations、U.S. Securities Law、U.S. Administrative Law、U.S. Banking Law、U.S. Antitrust Law、U.S. Product Liability Law、English Legal Writing、**AI-Powered Legal Writing: Techniques, Tactics, and Tools**、U.S. Patent Law、Jury Trial Practice
 - (3) Modern Technology and Industry (1 course is required for Law group)
Introduction to Information Technology, Introduction to Biomedicine,

	<p style="text-align: center;">Introduction to Science, Technology and Innovation for Sustainability.</p> <p>(4) Advanced Jurisprudence Course Group (1 course is required):</p> <p>A. Law and society related: Special Topics on Law and Society, Statistical Methods for the Social Sciences, Gender and Law, Legal Ethics and Professional Responsibility, Contemporary Legal Thoughts, Technology Governance & Society.</p> <p>B. Law and economics: Cost and Benefit Analysis of Law, Economic Analysis of Law, Economics of Law and Regulation</p> <p>(5) Legal Thesis Writing and Methodology: Legal Thesis Writing and Methodology (Required for 1st year Law group student and 2nd year Technology group student), Empirical Study of Law</p> <p>3) Seminar on Special Topics ∙ Learning & Service in Technology Law (Required; Minimum 4 semesters)</p> <p>3. If there is any uncertain in compliance with the old and new degree requirements(provisions), please submit the issue to the board meeting for discussion.</p>
--	--

Institute of Technology Law: Minor Programs

Min. Required Years for Graduation	One year
Required Credits for Graduation	20 credits
Required Courses and Graduation Criteria	<ol style="list-style-type: none"> 1. At least 9 credits of prerequisite courses of basic jurisprudence. 2. At least 6 credits of special optional courses of professional areas. 3. At least 5 credits of any courses in National Yang-Ming Chiao Tung University School of Law (except for courses in Emerging Technology Industry).

科技法律研究所博士班

112 學年度(113.05 修訂)

最低修業年限	二年
應修學分數	24 學分
直升博士生應修學分數	24 學分(本所博士生曾於本所或國內外其他法學院修過之課程，經所務會議同意，得最多抵免畢業學分三分之一及先修課程之全部。)
應修(應選)課程及符合畢業資格之修課相關規定	<p>一、先修課程 (不計入畢業學分)：</p> <p>法學論文寫作與研究方法(1學分)、法學實證研究(2學分)</p> <p>基礎法學選修至少 21 學分(獲有法學學位免修基礎法學)：</p> <p>民法總則、民法債編總論、民法債編各論、民法物權、刑法總則、刑法分則、憲法、行政法、民事訴訟法(一)(二)、刑事訴訟法(一)(二)</p> <p>二、必修課程：</p> <p>(一)法律的成本效益分析、法律之經濟分析(2選1)</p> <p>(二)法學研究方法專題、法學雜誌編輯</p> <p>(三)專題研究類課程：證券交易法專題、刑事法專題研究、專利法與實務專題、日本法專題、數位經濟與反托拉斯法、白領犯罪與經濟刑法、專利布局、授權及訴訟、金融法制與監理、金融監理各論、國際財經法案例研析、美國智慧財產權案例研析、生醫法律案例研析或其他經所務會議決定之專題研究課程(至少一門)</p> <p>(四)指導教授指定或同意之選修課程(10~13學分)</p> <p>(五)科技法律服務學習</p> <p>(六)博士論文研究(1 學分)：每學期 1 學分，至少需修 4 學期</p> <p>(七)專題討論(0 學分)：應修四學期</p>
備註	

Institute of Technology Law: Doctoral Programs

School Year112

Min. Required Years for Graduation	Two years
Required Credits for Graduation	24 credits
Required Credits for Graduation for NYCU LAW MS	24 credits (After being recognized by the law school's staff meeting, the credits of the courses that have been taken by doctoral students in another law school can be recognized and transferred to NYCU Law. But the credits can only be used to waive prerequisite courses and up to one-third of the required credits for graduation.)
Required Courses and Graduation Criteria	<p>1. Prerequisite courses (not counted toward the required credits for graduation): Legal Thesis Writing and Methodology (1 credit) 、 Empirical Study of Law (2 credits)</p> <p>Fundamental law courses at least 21 credits (waived with a law degree):</p> <p>General Principles of Civil Laws, Civil Laws : General Provisions for Obligations, Particular Kinds of Obligations of Civil Code, Civil Laws: Property, General Principles of Criminal Code, Criminal Laws: Specific offenses, Constitution Law, Administrative Law, Civil Procedures (I)(II),</p>

Criminal Procedures (I)(II)

2. Required courses:

- 1) Cost and Benefit Analysis of Law, Economic Analysis of Law, (1 from 2 courses)
- 2) Special Topics on Legal Research Methodology, Law Review Editing
- 3) **Topical Research Courses : Special Topics on Securities Regulations, Seminar on Criminal Law, Special Topics on Patent Law and Practice, Special Topics on Japanese Law , Digital Economy and Antitrust Law, White Collar Crime and Corporate Criminal Liability, Patent Deployment, Licensing and Litigation, Financial Regulations and its Supervisions, Financial Supervision and Compliance, Case Analysis of International Financial Law, Case Analysis of U.S. Intellectual Property Litigation, Case Analysis of Biomedical Law or other topical research courses as determined by the Institute Affairs Meeting. (at least one course)**
- 4) Elective courses assigned or agreed by the advisor (10~13 credits)
- 5) Learning & Service in Technology Law
- 6) Doctorial Dissertation Research (1 credit): Minimum 4 semesters for 1 credit each.
- 7) Seminar (0 credit): Minimum 4 semesters.